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SLEDUJTE NÁS

Máme otevřeno!

Po dlouhých pěti měsících jsme mohli v květnu konečně přivítat sportovce 
všech věkových kategorií, jak naznačuje fotka ředitele hradecké prodejny 
Jakuba Vrány s  jeho dcerou Emílií. Emilka je důkazem toho, že Decathlon 
je opravdu společnost pro celou rodinu a také že právě v Decathlonu i nové 
rodiny vznikají – tatínek Jakub pracoval spolu s  maminkou Markétou 
v  liberecké prodejně. Markétu můžete znát například z  naší náborové 
komunikace, je to ta sympatická blondýnka na bruslích. Oba v Decathlonu 
pracují dodnes.

Jak jsme ukázali v  minulém čísle časopisu, naši spoluhráči byli i  v  době 
nouzového stavu maximálně připraveni pomoci zákazníkům vybrat či 
objednat to správné sportovní vybavení. I  v  době uzavřených prodejen 
naše týmy nelenily a  zdokonalovaly prodejny, o  čemž svědčí příklad ze 
Zličína. Zličínská prodejna získala fantastické 3.  místo v  soutěži o  nejlepší 
fitness oddělení mezi prodejnami z celé Evropy. Co se v soutěži hodnotilo? 
Především kvalitní vystavení, smysl pro detail, ale také nápaditost. 

Gratulujeme celému týmu!

A  naši spoluhráči nezahálejí ani mimo zdi 
prodejny. Kolega David Kopecký z  Brna se chystá 
překonat Transfagarašskou magistrálu z  Otrokovic 
do Constanty (2 000 km) na našem expedičním 
trekovém kole. Jeho cestu můžete sledovat na našem 
Instagramu a až se vrátí, bude také hostem některého 
z dalších dílů podcastu Decast.

14 Příběh bratří Simondů 
16 Tipy od sportlídra Vaška Škávy
18 Karel Krátký, ředitel se zkušenostmi 
 z několika prodejen
22 O udržitelném projektu Zpátky ve hře

Jakub Vrána s dcerou

Zličín – 3. místo za nejlepší Fitness oddělení
David Kopecký se chystá na cestu 

dlouhou 2 000 km

Decathlon - Česká republika

decathloncz decathlonmebavi

Decast



NAFUKOVACÍ KAJAK

STRENFIT X500  

17 999 Kč
kód: 8403087

Sedátko z husté pěny je ideální 
na celodenní vyjížďky

Dva praktické úložné prostory v kajaku 
s celkovou nosností 125 kg

Na otvor můžete nasadit 
krycí zástěru

POUŽITÝ TVAR A MATERIÁLY JSME SI NECHALI PATENTOVAT. KROMĚ TOHO SE 
KAJAK MŮŽE PYŠNIT TAKÉ OCENĚNÍM DECATHLON INNOVATION AWARDS 2019. 

Inovace jsou v Decathlonu součástí naší DNA, a to už od samého začátku – od roku 1976.
Protože děláme sport dostupnější a měníme přístup ke sportování, vycházejí naše výrobky z dlouhodobého pozo-
rování sportovců a sportovkyň. Od roku 2005 Decathlon oslavuje práci svých produktových týmů a uděluje oce-
nění pro nejlepší inovativní výrobek. Během slavnostního ceremoniálu jednotlivé značky Decathlonu představují 
své novinky, které se poté utkají v soutěži. Před samotným vyhlášením nejlepší inovace jsou výrobky vystaveny 
v prodejnách Decathlonu a mohou si je tak prohlédnout i zákazníci. V posledním ročníku Innovation Awards 
(2019) tuto cenu získal právě kajak značky Itiwit. 
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Skořepina do V zabraňuje tření

NAFUKOVACÍ VYSOKOTLAKÝ KAJAK STRENFIT X500 ITIWIT: 
PEVNÝ KAJAK, KTERÝ SE VEJDE DO BATOHU!

Navrhnout kajak snů – to byl prvotní nápad, ze kterého vzešel výkonný nafukovací kajak, jejž 
lze přenášet v batohu. 

Na samém začátku byla přání samotných kajakářů: „Mám skvělý kajak, ale chtěl bych nafukovací model 
se stejnými vlastnostmi. Chci se vydat k vodě na kajak hromadnou dopravou. Nafukovací kajaky jsou 
fajn, ale mohly by mít lepší jízdní vlastnosti. Chtělo by to vymyslet výkonný kajak, který bude i snadno 
přenosný. Prostě něco úplně nového!“ Než byl představen finální model, uběhly dva roky, během nichž 
produktoví inženýři vyrobili 7 prototypů. Kajak testovalo 150 interních i externích uživatelů,  kteří na 
kajaku zdolali více než 5 000 km. Díky nim si mohli produktoví inženýři potvrdit vlastnosti kajaku 
nejen v laboratoři, ale i v terénu.

DROPSTITCH
Dropstitch, ze kterého je kajak vyroben, je typ materiálu. Dvě 
vrstvy z PVC jsou mezi sebou propojeny tisícem polyesterových 
vláken. Během vysokotlakého huštění se tato vlákna rozpínají, 
a tak vytvářejí pevný objem, který se nedeformuje. Díky tomu je 
kajak vysoce odolný, ale zároveň jej lze složit do batohu.

PROPRACOVANÝ DESIGN
Na kajaku vidíme odlišně zbarvené funkční zóny. Šedá odpovídá 
zóně k pádlování, světle šedá zóně pro náklad a oranžová k zajiště-
ní viditelnosti. Kajak má navíc dva praktické úložné prostory 
s celkovou nosností 125 kg.

SNADNÉ SESTAVENÍ A SLOŽENÍ
Nafouknutí dvojčinnou pumpou (10 PSI / 0,7 bar) trvá 
cca 3 minuty.  Kajak je vodotěsný a snadno jej osušíte osuškou.

POHODLÍ
Sedátko z husté pěny je ideální na celodenní vyjížďky. Opěrky 
nohou v lodi si nastavíte na svou velikost podle potřeby.

ODOLNOST
Výztuže v zónách s největším třením zaručují hladkou jízdu. 
Skořepina do V zabraňuje tření.  Na otvor můžete nasadit krycí 
zástěru a jezdit v jakémkoliv ročním období.
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NA BŘEHU OCEÁNU

se značkou TRIBORD

Vývojové centrum na pláži v Hendaye (na 
jihozápadě Francie) se rozkládá na ploše dvou 
tisíc metrů čtverečních. Právě zde se odehrá-
vá vývoj a velká část produkce vybavení na 
vodní sporty. Pracují zde produktoví inženýři, 
návrháři, tvůrci prototypů a modelů, kteří se 
podílejí na vývoji každého produktu. Velkou 
výhodou je samozřejmě blízkost moře – není 
tedy nic snazšího než vyjít ven a výrobek 
přímo otestovat v akci. A to platí nejen pro 
zaměstnance Decathlonu, ale také pro zákaz-
níky, kteří se mohou účastnit testování nebo 
i jiných akcí, které pro ně místní prodejna 
a vývojové centrum pořádají. Díky přímé 
zpětné vazbě od sportovců-uživatelů mohou 
inženýři výrobek vylepšit a zákazníci se tak 
vlastně spolupodílejí na vývoji.

V létě 2021 se také otevřou pro veřejnost 
brány tzv. Sailing Lab v La Rochelle, jednom 
z největších přístavišť na světě, které se nachá-
zí v západní Francii. Podobně jako v Hendaye 
i zde se budou setkávat odborníci se sportovci 
a dalšími zástupci například z francouzské 
Mezinárodní plachetní federace (French 
Sailing Federation) nebo Národního spolku 
vodních záchranářů (the French National Life-
boat Association), aby společně sdíleli nápady 
a inspirovali se. Tribord by zde rád poskytl 
prostor i start-upům a dalším společnostem, 
se kterými mohou vzájemně spolupracovat.

Autor článku: Petra Baštanová

Zrození značky určené pro vývoj
vybavení na vodní sporty 

Přemístění designového centra
do Hendaye

1997

2004

TRIBORD, JEDNA Z PRVNÍCH ZNAČEK 
DECATHLONU, V DATECH:
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DALŠÍ VODNÍ ZNAČKY,

KTERÉ SE VYDĚLILY Z TRIBORDU

Přemístění designového centra
do Hendaye

Rozdělení značky na jednotlivé vodní sporty (potápění, surfing, paddleboarding, 
plavání) – Tribord zůstává značkou pro plachtění a jachting

2016

Tribord představuje své 
nové vlastní logo

2018

SUBEA
Název vychází z anglického „SUBaquatic Experiences are 
Amazing“. Zaměřuje se na potápění, šnorchlování a freediving. 
Je to velmi populární značka pro všechny milovníky podvodních 
sportů. Pod touto značkou najdete také naši ikonickou masku 
Easybreath.

NABAIJI
Specializuje se na plavání, vodní pólo a aquagymnastiku. U jejího 
zrodu v roce 2008 stálo 8 nadšených plavců, jejichž hlavním 
cílem bylo udělat z plavání hravý, živý a inovativní sport. Tímto 
se značka řídí dodnes. Ikonickým produktem jsou např. naše 
rychleschnoucí ručníky.

OLAIAN
Značka dobře známá všem surfařům a surfařkám. Kromě plavek 
na surf vyrábí také žabky, neopreny nebo trička s ochranou proti 
UV záření.

RADBUG
Značka, která se specializuje na bodyboardy a slunečníky.

TAMAHOO
Značka zaměřená na vše pro windsurfing.

ITIWIT
V roce 2017 vznikla značka zaměřená na paddleboardy, kajaky 
a další vodácké vybavení. 

699 Kč
kód: 8573239

249 Kč
kód: 8529121

299 Kč
kód: 8575536

149 Kč
kód: 8584433, 
8387956, 8361626

99 Kč

7 499 Kč

kód: 8518895

kód: 8554076
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HONZA BRODNÍČEK

Zkušený sportlídr se závodní historií 

Honzu Brodníčka určitě nepřehlédnete, i když se nejčastěji pohybu-
je hlavně mezi paddleboardy v uličce vodních sportů na prodejně 
v Praze na Chodově. Právě paddleboarding je jeho velkým ko-
níčkem. Stejně tak je pro něj velkou srdcovkou také veslování, ve 
kterém dokonce reprezentoval Českou republiku. 

Sportovní kariéru Honza začal v dětství úplně jinde – u bojových 
sportů. Ve škole ho pak na náborovém dni zlákali veslaři, kterým 
Honza okamžitě padl do oka, měl totiž sílu. A tak začal od svých 
15 let veslovat závodně. Domácký klub měl v pražském Podolí 
na Veslařském ostrově. Chvíli ještě kombinoval bojové sporty 
i s veslováním, ale veslování nakonec vyhrálo, přestože Honzův 
táta zrovna začal bojové sporty trénovat. Hlavně že syn u spor-
tu zůstal :) 

Parta v loděnici vždy byla a je pro Honzu jako druhá rodina. 
Kdykoliv má někdo z týmu problém, ostatní mu rádi pomo-
hou, i když už dnes závodně neveslují. Stejně jako v lodi ani 
v životě na sebe lidé z týmu nezapomínají. To je taky jeden 
z důvodů, proč by Honza veslování doporučil jako sport 
dětem i dospělým. Veslování je komplexní sport zaměstná-
vající celé tělo, posílí se nohy i břicho, zlepší se koordina-
ce i celková fyzická kondice. Navíc počáteční náklady na 
tento sport nejsou nijak vysoké, protože většina loděnic 
dokáže svým svěřencům vybavení zapůjčit. Honza však 
zároveň připomíná, že veslování rozhodně není pro 
každého, protože je to těžký sport. Je taky třeba říci, 
že veslaři mají sezónu celoročně, protože i v zimě se 
závodí – na veslařských trenažérech. 

Jako dorostenec se Honza se svým parťákem probo-
joval až do juniorské reprezentace na mezinárodní 
regatu v Mnichově. Jako junior nechyběl ani na Mis-
trovství světa, které se konalo v Račicích. Nejraději 
však Honza vzpomíná na rok 2011 a mistrovství 
v Londýně, v Etonu, kde skončili s veslařským tý-
mem na osmě šestí. Atmosféra byla podle Honzy 
jedinečná nejen proto, že v Anglii má veslování 
obrovskou tradici, ale také proto, že to bylo rok 
před olympiádou, a tak naši čeští veslaři testovali 
olympijské závodiště. Pár medailí pak má Hon-
za také z národních soutěží.
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Honzovy úspěchy
2009

2010

2011

1. místo – Primátorky (za dorostence) 8+

6. místo – MSJ (Mistrovství světa 
juniorů) 8+ 

(osmiveslice s kormidelníkem)

1. místo – Primátorky (za juniory) 8+
6. místo – MSJ (Mistrovství světa 

juniorů) 8+

K tomu všemu Honza vlastní 25 různých 
medailí z mistrovství České republiky 
od dorostenců po muže + 35 medailí 

z takzvaných pouťáků. 

Česko sice takovou tradici ani základnu jako 
Anglie nemá, ale asi vám něco řeknou jména 
jako Synek, Knapková nebo Chalupa. Nejzná-
mějším českým veslařským závodem jsou pak 
Pražské primátorky, jejichž historie sahá až do 
roku 1895. Dnes jsou z nich závody celosvěto-
vého formátu, kam se sjíždějí veslaři a skifaři 
z různých koutů světa. Závod je charakteri-
stický zatáčkou před vyšehradskou skálou, 
kterou vymezují bójky. Dvoukilometrová trať 
standardní délky začíná proti proudu řeky 
u jižního cípu Veslařského ostrova na pomezí 
Podolí a Braníku, vede severním směrem po 
proudu řeky mezi Vyšehradem a Císařskou 
loukou pod vyšehradský železniční most, za 
nímž se nedaleko od Palackého mostu nachází 
cíl. Honza vzpomíná, jak byl jednou u toho, 
když Češi porazili právě Angličany, kteří 

by pravděpodobně vyhráli, nicméně trať je 
tak specifická a zatáčka natolik zrádná, že je 
potřeba dobře znát místní vody. 

Po skončení závodní kariéry (kvůli úrazu) 
začal Honza dělat trenéra dorostenkám, 
juniorkám i ženám. Moc ho to bavilo, nejen 
proto, že měl kolem sebe skupinu tolika holek, 
ale hlavně proto, že je původně nechtěl nikdo 
moc trénovat, a tak byly za trenéra vděčné. 
Honza se jim navíc opravdu věnoval a snažil 
se každý trénink udělat zážitkový, hlavně ne 
monotónní. V dnešní době už Honza netré-
nuje, protože se věnuje na plný úvazek práci 
v Decathlonu, nicméně ani tady na vodní 
sporty nezanevřel. 

Do Decathlonu se Honza dostal přes kamará-
da Michala Nového, se kterým vesloval a který 
dnes působí v prodejně v Kladně. Nejraději 
jezdí na paddleboardu, na který rád vytáhne 
i svůj tým z prodejny, třeba na Hostivařskou 
přehradu. Je to nejen skvělý teambuilding, 
ale zároveň i školení, protože s týmem testují 
paddleboardy z Decathlonu. Honza také 
zastává funkci tzv. sportlídra. 

Protože Honzu vždy bavilo, ať už v Decathlo-
nu, nebo u vody, učit lidi nové věci, spojil 
s rolí sportlídra také roli školitele pro celou 
republiku. Nejvíc ho totiž naplňuje, když 
může své svěřence naučit něco, co jim pak 
pomůže v práci. A aby toho nebylo málo, má 
prsty i v servisování vodního vybavení. Díky 
Honzovi a jeho školení můžeme základ-
ní servis, jako třeba výměnu ventilu nebo 
ploutvičky, nabídnout v našich prodejnách. 
Opravy, na které v prodejně nestačíme nebo 
na ně nemáme dostatečný prostor, zařídí spe-
cializovaná firma, se kterou spolupracujeme. 
Jsme tak schopni opravit komplet nafukovací 
paddleboardy i kajaky.

A na jaký produkt z Decathlonu nedá 
Honza dopustit? 

Co to znamená být sportlídr v Decathlonu?

Každý sportlídr je zaměřen nejen na uživatele-sportovce ve sportu, kterému dokonale 
rozumí a sám jej dělá, ale je také podnikatelem, který má plnou zodpovědnost za 
svůj sport a jeho obchodní politiku. Honza coby sportlídr pro vodní sporty, má na 

Chodově na starost značky Itiwit (paddleboardy a kajaky) a Tribord (jachting). 
Zodpovídá za to, abychom měli dostatečné zásoby, dále vybírá produkty pro danou 

prodejnu, ekonomicky plánuje a v neposlední řadě se stará také o vystavení v regálu. 
Zjednodušeně se dá říct, že sportlídr je vlastně takový manažer daného sportu 

v konkrétní prodejně. 

PÁNSKÁ SOFTSHELLOVÁ
 VĚTRUODOLNÁ BUNDA 
SAILING 900 TRIBORD

1 299 Kč

kód: 8560941
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JAK VYBRAT
PADDLEBOARD

Stand up paddle (SUP) nebo také paddleboard je poměrně nový sport, který se začíná těšit velké oblibě. V posledních letech 
zažívá nevídaný rozmach. Také díky vývoji technologií, které dovolí vzít si celý SUP jako batoh, který není větší než turistická 
krosna, a tak se snadno přenese a skladuje. Popularita paddleboardu s sebou přináší nejen spousty novinek a rozsáhlý výběr, 
ale i ještě ne zcela zažité pojmy. Pro začátečníka může být značně matoucí vyznat se v různých rozměrech či typech, a tak si 
může snadno vybrat SUP, na kterém bude každý ujetý kilometr urputným bojem v balancování, nebo se pustí na rybník a otočení 
plavidla ho bude stát více úsilí než samotné plavení. Podle čeho vybírat, jaké jsou možnosti a jak vybrat vhodné příslušenství, 
vám poradím v následujícím článku.

Potřeby a očekávání od paddleboardu
Ze všeho nejdříve si musíme odpovědět na 
několik otázek. Kdo všechno bude na paddle-
boardu jezdit? Budeme na něm jezdit sami, 
nebo si vezmeme někoho s sebou? Třeba děti? 
Budou si chtít zkusit kormidlovat samy? A na 
jaké účely budeme chtít paddleboard využít? 
Budeme s dětmi dovádět na rybníce, čeká nás 
výprava po řece nebo si budeme chtít užívat 
klidu na vodě a cvičit jógu? 

Tyto otázky jsou velmi důležité, protože 
i když existuje několik univerzálních typů, 
tak minimálně pro výběr velikosti je třeba 
znát zatížení plavidla – malá holčička se 
dobře udrží na krátkém plavidle, ale dlouhé 
prkno bude ovládat jen velmi těžce. Naopak 
dospělý zdatný chlap se sice s malým plavi-
dlem většinou nepotopí, ale čeká ho těžký 
boj s balancováním. Netřeba říkat, že pokud 
máme jasnou představu o specifickém využití, 
tak je lepší sahat po modelu, který je na to 
speciálně vyvinutý. Takový paddleboard bude 
nejlépe podporovat danou aktivitu a zároveň 
se s ním dá i občas v klidu relaxovat jako 
s univerzálním typem. Co se týče konstrukce 
paddleboardu, rozlišujeme dva typy – pevné 
a nafukovací. Nyní se zaměříme na to, jaké 
jsou výhody daného typu. 

Pevné paddleboardy – Setkáte se s nimi větši-
nou ve dvou variantách. První je kombinace 
polyetylenových a polystyrenových materiálů. 
Tento typ zaručuje slušnou nosnost a zároveň 
dobrou odolnost, nicméně vzhledem k rozmě-

rům se špatně skladuje. Pevné SUPy občas 
naleznete v půjčovnách – výrazně šetří čas 
nafukování, a navíc toho dost vydrží. Takový 
plovák může být vhodný například na chatu 
u rybníka nebo přehrady, nicméně vzhledem 
k nižší poptávce se tyto modely tolik neprodá-
vají a jsou často dražší než jejich nafukovací 
verze. Druhá varianta pevného plováku je zá-
vodní speciál, ten je pak tvořen karbonovými 
směsmi. Takový paddle je sice velmi rychlý, 
ale také křehký a cenově v trochu vyšších 
relacích. 

Nafukovací paddleboardy – Jsou rozšířenější 
než pevné paddlebordy, a to zejména díky 
jejich skladnosti a snadné přepravě. Paddle-
board lze i s pumpou složit do přepravního 
vaku, který je  v naprosté většině vybaven po-
pruhy, podobně jako batoh. Celou svou pad-
dle výbavu si tak můžete jednoduše odnést, 
kam potřebujete, tam ho nafouknete a jezdíte. 
Co se týče nafukování, do prkna je potřeba 
dostat skutečně veliký tlak, SUP je potom 

tvrdý a neprohýbá se. K tomu se používají 
speciální vysokotlaké pumpy a kompresory na 
paddleboard. Nevýhodou je riziko protržení. 
I když jsou paddleboardy většinou vyráběny 
z odolných materiálů, neopatrnou manipulací 
na břehu lze prkno protrhnout a vás pak mís-
to projížďky čeká lepení za pomoci opravné 
sady k paddleboardům. Další nevýhodou 
je nutnost foukání před každým použitím. 
S kvalitní pumpou se dá celý SUP nafouknout 
během přibližně pěti minut. 

Kam to bude?
Specifikace paddleboardů je poněkud složitá. 
Vzhledem k rychlému rozvoji se každý rok 
přichází s různými kombinacemi a novinka-
mi. Intenzita inovací sice slábne, nabídka však 
ještě není ustálená a jednotliví výrobci občas 
přicházejí na trh s novými, vlastními typy.
Pokusím se vám zde představit ty nejznámější 
varianty.
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Allround paddleboard – Asi nejčastější varian-
ta, se kterou se potkáte na řekách a rybnících. 
Vyznačuje se oválným tvarem a často i mírně 
zvednutou špičkou. Výhodou těchto typů je 
jejich univerzálnost – zvládnou jak moře, 
rybník, tak i řeku. Nemusíte se s ním bát jet 
i středně dlouhé trasy, zároveň jsou snadno 
ovladatelné, takže se z nich stávají ideální 
kandidáti pro rodiny.

Touring paddleboard – Druhá nejpočet-
nější kategorie. Poznáte ji díky ostré špičce, 
zkosenému zakončení a poměrně širokému 
tělu. Tyto SUPy jsou skvělé pro delší projížď-
ku, jsou rychlejší než první jmenovaný typ 
a dobře drží směr. Díky širokému tělu se na 
nich zároveň snadno udrží rovnováha.

Race paddleboard – Na první pohled si ho 
možná spletete s touringem, nicméně tyto 
plováky jsou výrazně delší a užší. Díky tomu 
jsou velmi rychlé, ale zase jsou náročné na 
balanc a ne příliš dobře ovladatelné.

Hybrid/Wind SUP – Nově velmi populární 
typ, který, jak už asi tušíte, je kombinací  
windsurfu a paddleboardu. Doprostřed plo-
váku můžete přidělat oplachtění a klouzat po 
hladině za pomoci větru. Nicméně jako u vět-
šiny hybridních možností i tuto doporučuji 
zvážit, protože pokud víte, že nevyužijete obě 
varianty, daleko lépe vám poslouží například 
allround.

Dragonboard/Megaboard/Superboard – Jde 
o různé varianty vícemístných paddleboardů. 
Ale pozor, jezdit se na nich dá, jen když se 
opravdu zapojí více lidí, často více než dva.  
Paddleboard proto není úplně vhodný pro 
rodiny, ale spíše pro zájmové skupiny.

Na trhu najdete ještě mnoho dalších typů, 
často vám název napoví, komu a k čemu 
jsou vyvinuty – yoga, river, wave atd. Takové 
paddleboardy se vyznačují specifickými vlast-
nostmi.  Obecně vzato můžeme říci, že při 
správném výběru velikosti jsou pro začáteč-
níky zcela dostačující typy jako allround nebo 
touring, a to i přesto, že budete chtít vyzkou-
šet i nějakou tu jógu či podobné experimenty.

Velikost paddleboardu
Mezi výrobci se používají pro rozměr délky 

plováku jednotky stopy (1 stopa = 30,48 cm). 
Vzhledem k tomu, že je to stěžejní údaj přede-
vším u začátečnických SUPů, tak často najdete 
názvy jako například Blue 11'5'' – SUP pak 
bude dlouhý 11 stop a 5 palců, tedy v metric-
kém systému necelých 3,5 metru. Není nijak 
přesně určeno, pro koho jakou délku, ale pro 
hrubý přehled můžeme říct, že do cca 8–9' se 
jedná o paddleboardy spíš pro děti a drob-
nější jedince, 10–14' bývá rozměr pro dospělé 
a 15'+ jsou většinou už specializované modely. 
Také je důležité přihlédnout k šířce, která 
značně přispívá ke stabilitě. Platí, že čím delší 
a širší je SUP, tím lepší stabilitu máme, ale o to 
těžší je pak pro nás kormidlovat. Proto vždy 
zvažte, zvláště u dětí, jak velký paddleboard 
jste schopni zvládnout. 

Další důležitý údaj je vztlak, který se často 
udává v litrech. Ačkoliv výrobci mají dobře 
vychytané, kolik jejich model nejlépe udrží, 
tak paddleboard jako takový často uveze 
daleko více. Snadný orientační výpočet je 
vztlak minus 100 (například SUP se vztla-
kem 350 litrů by měl udržet 250 kg). Pozor, 
i zde platí, že jde o orientační číslo a může se 
značně měnit s typem a technologií plováku. 
Mějte také na paměti, že pokud paddleboard 
přetížíte přes doporučené hodnoty, tak se vám 
značně zhorší stabilita a další jízdní vlastnosti, 
i když se nemusíte s plavidlem nutně potopit. 
Ani opak není dobrý nápad, protože dítě či 
jedinec s nižší hmotností můžou na velkých 
paddleboardech dost bojovat s ovladatelností.

A co ještě potřebujete?
Většina základních modelů je vybavena vším 
potřebným, není však od věci být v obraze, 
jaké jsou možnosti. Proto vám teď představím 
několik doplňků, který bych vám rozhodně 
doporučil.

Pádlo na paddleboard – Pro začátečníky je 
ideální kombinace hliníku a plastu – dostane-
me relativně lehké pádlo se slušnou odolností. 

Pro pokročilé je to pak kombinace karbonové-
ho těla a plastového listu. Karbon zaručí leh-
kost, plast zase dobrou odolnost. Pro zkušené 
se hodí celokarbonové pádlo, které je velmi 
lehké, ale i křehké. Některá pádla se vyrábějí 
i z jiných materiálů, například tradičního 
dřeva. Na trhu najdeme pádla s nastavitelnou 
délkou a pevná pádla.

Pumpa – Paddleboardy jsou plavidla 
s vysokým natlakováním, které se však liší 
u každého modelu. Většina se drží v rozmezí 
15–18 PSI, a pokud takový tlak nevytvoříte, 
paddleboard výrazně ztratí na svých jízdních 
vlastnostech i nosnosti. Pozor tedy, protože 
takový tlak nenafouknete obyčejnou pumpou. 
Proto pokud není v balení, určitě je nutné ji 
dokoupit.  K dostání jsou jak ruční pumpy na 
paddleboardy, tak elektrické pumpy (kom-
presory). U těch pozor na parametry, protože 
často nestačí na doporučený tlak a je třeba 
SUP ještě dofouknout ručně.

Leash – leash je důležitá bezpečnostní pomůc-
ka, díky které připevníte svůj paddleboard 
k noze, aby při převrhnutí zůstal SUP u vás 
a měli jste se čím nadnášet. Pozor, některé 
státy a oblasti zvažují povinnost nosit nejen 
bezpečnostní vestu, ale právě i leash. 

Autor článku: Adam Petráš

Více článků od našich 
expertů na blogu 
Decathlon!
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VERONIKA MIŠKOVÁ

Vrcholová karatistka

Jak se to stane, že vrcholová karatistka pracuje 
v Decathlonu?
Stane se to tak, že skončí školu a chce pokračovat v tom, co dělá, 
to znamená závodit a bojovat o olympiádu, což jako tělocvikářka 
na škole zkrátka není reálné. Takže jsem hledala práci s flexibilní 
pracovní dobou, kterou si můžu navolit, jak potřebuju, a tak jsem 
našla Decathlon. Pracuju na cyklo oddělení, takže dělám, co mě 
baví, protože ráda jezdím na kole, a zároveň můžu dál závodit 
a věnovat se tomu, co dělám od malička.

Co tě ke karate přivedlo?
Začala jsem v osmi letech, protože začal bratr. Brácha pak 
skončil, ale já jsem u karate zůstala.

Tvoje disciplína kata je zaměřená na perfektní 
zvládnutí postojů a formací, jestli se nepletu. Podle 
čeho se tvůj výkon hodnotí?
Aktuálně má hodnocení dvě samostatné části. Technická 
známka, která hodnotí, jestli jsou techniky a postoje prove-
deny technicky správně, to znamená šířka, délka postojů, 
úderová plocha, jestli se výkon shoduje s historickými 
technikami, které jsou v katě dané. A pak je tu kondiční 
neboli atletická známka, ta hodnotí stabilitu, rychlost, 
tvrdost, výšku výskoku apod. Technická známka má 
váhu 70 %, atletická 30 %. Známky se poté zkombinují 
a vzejde z toho výsledné hodnocení.

Takže ty se neutkáváš v duelech s ostatními 
karatistkami, ale každá z vás se snaží získat 
nejlepší finální hodnocení?
Přesně tak. Eliminace probíhá ve 4 skupinách, kde 
je 6 až 12 zápasníků, ze kterých čtyřka nejlepších 
postupuje do dalšího kola, kde se sloučí dvě čtveřice 
do dvou skupin po 8. Z těchto skupin pak po-
dobně postoupí dvě semifinálové čtyřky. Z každé 
semifinálové čtveřice postupují už jen tři nejlepší, 
z 1. místa do finále, kde se utkají o zlato. O bronz 
bojují dva páry, druhý z jedné skupiny proti 
třetímu z opačné skupiny. Tím pádem se hraje 
o dvě bronzové medaile. Komplikované, ale stále 
je to nic oproti systému kvalifikace na olympij-
ské hry.
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K tomu se taky dostaneme. Ještě mě 
zajímají techniky kata. Jak jsou staré? 
Stovky let, nebo se časem vyvíjí?
Určitě se vyvíjí. Karate má za sebou dlouhou 
komplikovanou historii. Techniky se v pod-
statě předávají z mistra na žáky a postupem 
času se trochu mění. Takže techniky, které 
vidíme teď na závodech, jsou úplně jiné než 
v minulosti.

Co považuješ za svůj dosavadní největší 
úspěch v kariéře?
Medaile na ME 2015, stříbro na Světovém 
poháru 2015 a kvalifikace na Evropské hry 
2015 a 2019 – jako jediná Češka.

Dá se díky karate v Česku uživit? Jaké 
jsou odměny za vyhrané turnaje?
Jako profesionální sportovec ne. Já jsem třeba 
částečně zaměstnanec Dukly, ale mzda není 
žádná sláva :) V univerzitním výběru mají 
karatisti zhruba dvakrát tolik, i když nejsou na 
takové úrovni jako já, no, a poslední možností 
je trenérská funkce – a to je pak nutné dělat ne-
jen čistě karate, ale věnovat se i jiným sportům.

Stíhat práci a přípravu na olympijské hry 
musí být fuška. Jak vypadá tvůj denní 
program?
Když mám směnu, tak běžně chodím do 
Decathlonu na osmou ráno, směna mi končí 
ve dvě nebo v půl třetí. Poté jedu na svůj 
dvouhodinový trénink v tělocvičně, pak mám 
ještě trénink s dětmi a tím můj den končí. Bez 
směny trénuji dvoufázově dopoledne a od-
poledne, což doplním ještě regenerací nebo 
fyzioterapií.

Takže trénuješ ještě děti?
Ano, a mám tam velké naděje. Některé z nich 
jsou v reprezentaci a mohly by se kvalifikovat 
na ME 2022, které bude v Praze. Tak doufám, 
že to vyjde.

Nezávidí ti ostatní spoluhráči z prodejny, 
že ty jako profesionální sportovec můžeš 
trénovat a oni musí cvičit pouze doma?
Spíše naopak, zajímali se, jak to zvládám, jestli 
můžu normálně trénovat, a podporovali mě.

Čím musíš projít, aby ses na olympiádu 
dostala? Jsou kritéria přísná?
Pojďme popořadě. Na OH bude 10 karatistů 
v každé kategorii, to znamená 80 karatistů 
celkově, 40 žen, 40 mužů. Běžně je kategorií 
12, takže se některé musí sloučit do jedné na 
výsledných 8. Kata se naštěstí sloučit s ničím 
nedá, takže do Tokia pojede 10 čistých kata-
řek. Rozdělení míst vypadá takto: 1 místo pro 
domácí závodnici, 4 místa jsou ze světového 
žebříčku, kde už je pořadí víceméně jasné, 
a 3 místa ze světové kvalifikace, která proběh-
ne v červnu v Paříži. O tato 3 místa se utkají 
nekvalifikované země, takže tam nebude 
žádná Japonka, Španělka atd. Tady je největší 
šance, ale jsou to pořád pouze 3 místa pro celý 
svět, takže to bude masakr. Nakonec zbývají 
2 místa ve všech kategoriích, dohromady 
jich je 12, a budou se přerozdělovat napříč 
kategoriemi pomocí komplikovaného systému 
předchozích výsledků na kontinentálních 
šampionátech. Na úplný závěr zbývají 4 místa 
v různých kategoriích, která jsou na pozvánku 
– divoké karty, navýšení počtu účastnických 
zemí atd. Není to tak, jak si spousta lidí myslí, 
že každý stát má své místo v olympijském 
sportu, je to opravdu obrovské síto. V někte-
rých sportech pojede do Tokia třeba 30 nebo 
50 sportovců v jedné kategorii, já jsem 16. 
v olympijském žebříčku a… třeba nic, no :D

Kdybys to měla vyjádřit v procentech, 
jaká je šance, že tě na olympiádě 
uvidíme? Kolik bys tomu snu dala?
Nechci říkat procenta, na to nemám odhad. 
Soustředím se na olympijský kvalifikační 
turnaj, mám hodně natrénováno, během 

covidu jsem změnila spoustu věcí, zapraco-
vala jsem na detailech, začala jsem pracovat 
s kondičním trenérem. Celé se to ukázalo teď 
na Světovém poháru v Lisabonu, kde jsem 
byla pátá, což je dobrý krok i pro sebevědomí 
před kvalifikačním turnajem. Musím říct, že si 
věřím na TOP8 v olympijském kvalifikačním 
turnaji. Tam podle mě upřímně patřím. Jak 
komu vyjde forma, štěstíčko, to už je otázka. 
Ale šance určitě je.

Zmínila jsi formu. Jak časuješ formu 
v karate, kde děláš postoje a techniky?
Makrocykly, mikrocykly jako v jiných spor-
tech. Delší dobu před závody dělám víc celých 
kat naplno, aby si tělo navyklo, je to hodně 
o výdrži. S blížícími se závody se zaměřuji 
na explozivitu, rychlost, kratší série. Takže 
plánovat se to dá.

A jak dlouhá ta sestava na závodech je? 
Když říkáš, že se věnuješ výdrži.
Asi 1:45 až 3 minuty. Když si měřím na 
trénincích svůj srdeční tep, tak se pohybuju 
v tepovkách okolo 180 až 195 t/m. Nicméně 
není to cyklický pohyb jako sprint, ale přesně 
daná sestava, a tím je kata náročná.

Díky za rozhovor a za celý tým Decathlon 
ČR můžu říct, že ti budeme všichni 
fandit, aby ses na olympiádu nejenom 
probojovala, ale i přidala nějaké pěkné 
umístění!
Já taky děkuju za rozhovor a ještě bych chtěla 
poděkovat mým vedoucím Petrovi Nožičkovi, 
Davidu Odrobinovi a Kubovi Štěpánkovi, že 
mi vycházejí vstříc se směnami, protože to se 
mnou nemají jednoduché, a že mi drží palce.

Autor článku: Jakub Vaníček

Autor fotografie: Gökhan Taner
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SIMOND
Značka z úpatí Mont Blancu

Simond již více než 150 let vyrábí vybavení do hor v údolí Chamonix, horské oblasti 
na úpatí nejvyšší evropské hory Mont Blanc ve východní Francii. Historie značky 
Simond je vlastně tak trochu historií samotného horolezectví. Sahá až do roku 1820! 
Bratři Simondové, kováři, kteří zpracovávali železo a dřevo, patřili mezi průkopníky 
ve zkoumání Mont Blancu. Bylo k tomu zapotřebí mít ten správný materiál 
a vybavení. Mont Blanc začalo postupně navštěvovat více a více lidí, a tak začali 
bratři podnikat s horským vybavením. Chamonix se tak stalo světovým hlavním 
městem horolezectví. V roce 1860 vzniklo první vývojové centrum. Dnes v centru 
Simondu v Chamonix najdeme mimo jiné i muzeum věnované oběma bratrům 
a dobývání horských vrcholů. 

Věděli jste, že...
... vybavení od Simondu posloužilo několika expedicím již 
od počátku zdolávání horských vrcholů, např. Anapurny 
(1950 Maurice Herzog a Louis Lachenal) nebo Mount 
Everestu (1953 Edmund Hillary a Tensing Norgay)?

V roce 2008 přešla značka Simond pod Decathlon, což jí umožnilo posílit nabídku – například lan, 
úvazků, batohů, oblečení i obuvi. Dnes pracuje v Simondu více než 60 profesionálů, ale především 
horských nadšenců a horolezců, kteří navrhují, vyrábějí a testují nové výrobky. Myslí přitom na 
potřeby horolezců všech úrovní. Prioritou Simondu je samozřejmě bezpečnost, což dokazuje certifi-
kace ISO 9001. Ocenění Innovation Awards zase potvrdilo, že se značka umí přizpůsobit potřebám 
uživatelů. Dětský lezecký úvazek Spider Kid je navržen tak, aby zvládl manipulaci v každé situaci.

749 Kč
kód: 8333737

DĚTSKÝ CELOTĚLOVÝ ÚVAZEK 
SPIDER KID SIMOND
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Věděli jste, že...
... magnézium pro horolezce dodává Simondu česká firma 
Chalk ze Suchodolu nedaleko Příbrami?

V Decathlonu pracuji od září roku 2016, kdy jsem nastoupil jako sportovní poradce na 10hodinový 
úvazek ke studiu. Práce mě bavila a díky možnosti přebírat více zodpovědnosti jsem napsal sportlídr 
projekt, který jsem prezentoval před vedením a poté se začal starat o tehdy 4 m lezeckého vybavení. 
Od té doby jsem nabídku rozšířil a nyní můžete v Českých Budějovicích najít 10 m toho, co přesně 
potřebujete. V roce 2019 se nabídla možnost, o které jsem snil, a to stát se country sport leaderem 
právě lezeckého vybavení. Od té doby vybírám lezeckou a alpinistickou nabídku pro Českou repub-
liku, školím kolegy z celé ČR a komunikuji se značkou, které dávám i zpětnou vazbu od zákazníků. 

Sportuji od mala, začal jsem u fotbalu, ale po dvou letech jsem našel sport, který mě naplňoval dal-
ších 12 let – taekwondo a kickbox. Za tu dobu jsem získal černý pásek v taekwondu, stal se mistrem 
ČR v kickboxu a účastnil se například Evropského poháru. Potom mi jednou napsal kamarád, ať 
s ním a jeho tátou jedu lézt na skály a od té doby jsem propadl lezení naplno. Lezu už sedmý rok 

2 699 Kč
kód: 8495200

JEDNODUCHÉ HOROLEZECKÉ 
LANO CLIFF 9,5 MM × 70 M 

SIMOND

Ekologická lana
Není divu, že Simond coby horská značka dbá na ekologii a životní prostředí. Příkladem 
může být výroba horolezeckých lan. Lana se vyrábějí na severu Francie, v Chamonix jsou 
poté důkladně testována. Jednotlivá vlákna se barví již při výrobě příze, ze které se pak dále 
uplete šňůra. Díky tomuto postupu se šetří voda potřebná k proplachování a také celkový 
dopad na životní prostředí.  

A co horolezectví v Decathlonu Česká republika? 
Představujeme vám národního experta Vaška a jeho tipy 
na horolezecké vybavení. 

VAŠEK ŠKÁVA
Horolezec tělem i duší
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a zároveň vedu lezecké kroužky na místní lezecké stěně, 
kde stavím i lezecké cesty a bouldery. Na tomhle sportu 
mám rád mnoho věcí: lezecký pohyb a v něm určitou 
kreativitu, možnost překonávat sám sebe a v nepo-
slední řadě lezeckou komunitu. Nikde jsem nenašel 
tak přátelskou komunitu jako právě v lezení. Zároveň 
spojení sportu s přírodou je pro mě velmi podstatné 
a lézt ve skalách je prostě jedinečné!

Která místa v České republice má Vašek 
nejraději?

Roviště
Krásná žulová oblast s plotnami přímo u Vlta-
vy, často se zde leze po oblých chytech. Jedná 
se převážně o sportovní lezení a celá oblast je 
velmi dobře odjištěna, vlastní jisticí prostřed-
ky nejsou skoro potřeba. Co se obtížnosti cest 
týče, zaleze si zde jak začátečník na čtyřkách, 
tak ostřílený profesionál na desítkách. Do-
poručuji s sebou zabalit i věci na koupání, po 
lezení to přijde vhod.

Loučovice
Velmi rozlehlá boulderingová oblast u obce 
Loučovice na okraji Šumavy nabízí kouzelné 
lezení v lese, kde o balvany pomalu zakopává-

te. Oblast obsahuje přes 1 100 boulderů a zá-
bavu si zde najde úplně každý, od začátečníka 
po profesionála. Navíc v roce 2019 vyšel nový 
průvodce, díky kterému se v oblasti dokonale 
zorientujete a najdete si přesně to, co je obtíž-
nostně pro vás!

Labské pískovce
Historie lezení na Labských pískovcích sahá 
až do roku 1888, kdy započala historie lezení 
v ČR. Do této oblasti spadá hned několik skal-
ních měst, jako například Tisá, Rájec, Ostrov 
nebo Labské údolí a další. Lezení zde má svá 
specifika, jako například větší vzdálenosti 
mezi fixním jištěním, dojišťuje se zde pouze 
textilními smyčkami, uzly nebo moderními 
textilními vklíněnci, které se nazývají UFO. 

Moravský kras
Oblast s velkou koncentrací těžkých cest včet-
ně té nejtěžší v České republice – Vasil Vasil – 
s obtížností 9b+. Jedná se o vápencové skalní 
lezení, kde na více navštěvovaných lokalitách 
jsou cesty dobře odjištěny nýty a borháky.  
Najdete zde spoustu jeskyní, takže i pro boul-
dering je tu mnoho vyžití. Celý Moravský kras 
se skládá z několika oblastí, jako je například 
Sloup, Holštejn nebo okolí obce Rudlice.

Autor článku: Petra Baštanová
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VAŠEK DOPORUČUJE
Expreska EDGE
Expreska s patentovanou technologii Spider, díky které má 
karabina plynulé cvakání a vycvakávání kvůli absenci „zobáč-
ku“. Zároveň má ergonomickou smyčku z polyesterového 
vlákna a snáze se za ni při pokusování těžké cesty přitáhnete. 
Nedílnou součástí už je i gumička proti protočení karabiny.

Batoh Alpinism 33 l
Univerzální batoh s objemem 33 l má mnoho technických 
vlastností. Lze na něj připevnit dva cepíny, lyže či snowboard 
nebo přilbu díky vyndavatelné síťce na vrchní části batohu. 
Dále obsahuje materiálová poutka na karabiny či expresky, 
kapsu na hydrovak a lze ho otevřít z boku díky širokému 
bočnímu vstupu. 

Sedák Rock
Univerzální sedací úvazek s velmi dostupnou cenou a kon-
strukcí Comfort frame z EVA pěny a 3D síťoviny. Sedák 
samozřejmě disponuje 4 poutky na lezecký materiál a má také 
vyztužené jisticí oko, které více vydrží. Lze ho skvěle nastavit 
díky 4 přezkám a je dostupný ve dvou velikostech.

Přilba Sprint
Jedna z nejlehčích horolezeckých přileb na trhu (180 g ve veli-
kosti M):  tlumicí EPP pěna a horní část z polykarbonátového 
skeletu je skvělou kombinací, která umožňuje snížit objem 
a váhu přilby. Zároveň přilba disponuje dostatečným odvět-
ráváním díky širokým větracím otvorům a lze na ní umístit 
čelovku pomocí dvou háčků a buličky v zadní části přilby.

Lezečky Edge
Velmi technické a zároveň pohodlné šněrovací lezečky 
z broušené hovězí kůže s podešví Vibram XS Grip poskytují 
skvělou přilnavost a díky měkké pěně v jazyku jsou zároveň 
pohodlné. Jsou vyvinuty především na skalní lezení, při kte-
rém potřebujete dostatečnou oporu na malých stupech. Byly 
testovány naším ambasadorem Benjaminem Guigonnetem 
v cestě Trip Tik Tonic 9a v Gorges Du Loup.

EXPRESKA EDGE 13 CM 
SIMOND

479 Kč

kód: 8543931

BATOH ALPINISM 33 L 
SIMOND

1 399 Kč

kód: 8495213

LEZECKÝ ÚVAZEK ROCK 
SIMOND

kód: 8386273

999 Kč

HOROLEZECKÁ PŘILBA SPRINT 
SIMOND

1 499 Kč

kód: 8495168

LEZEČKY EDGE 
SIMOND

2 299 Kč

kód: 8550817
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KAREL KRÁTKÝ

Bez smíchu to prostě nejde!
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Ahoj Karle, první otázka je téměř  
povinná – jak ses dostal k Decathlonu?
Dekáč znám ze zahraničí, z Francie a pak 
z Itálie, kde jsem byl na Erasmu. Chodil jsem 
tam nakupovat veškeré sportovní vybavení. 
Když jsem dodělal vysokou školu, nemohl 
jsem najít práci, až jsem nakonec skončil 
v Tescu. Prodával jsem za pultem uzeni-
ny a maso, potom jsem přešel do pekárny, 
a nakonec jsem se dostal na pozici nákupčího. 
Práce mě nebavila, ale zůstal jsem tam skoro 
rok. Protože jsem chtěl dělat něco se sportem, 
přihlásil jsem se do Decathlonu v Hradci 
Králové. Nicméně moc si vážím toho, že jsem 
začal od píky, jako prodavač, i když ne přímo 
v Decathlonu, byla to obrovská zkušenost. 
Třeba už jen to, koho jsem měl za vedoucí-
ho nebo ředitele. Nebyla to úplně pozitivní 
zkušenost, takže jsem věděl, že takhle se nikdy 
nechci chovat ke svému týmu. Doporučil 
bych to všem kolegům, i když je Decathlon 
baví, tak ať jdou nejdřív pracovat ještě někam 
jinam, ať mají srovnání, a uvědomí si pak, 
v jaké firmě jsou. 

U tebe můžeme sledovat něco, co se 
v Decathlonu hodně skloňuje, a to je 
mobilita, tedy ochota přestěhovat se 
za pracovní pozicí i do jiného města. 
Studoval jsi v Olomouci, Itálii, začal 
jsi v Hradci, prošel jsi Plzní a dnes jsi 
ředitelem Liberce. Kde jsi vlastně doma?
My to máme s manželkou nastavené tak, že 
doma jsme tam, kde jsme spolu. Já jsem pů-
vodně z Ústí nad Labem. Vždycky jsem chtěl 
studovat na Moravě, tak jsem šel do Olomou-
ce, pak jsem byl v Itálii a ještě na půl roku 
v Kanadě. Z Hradce jsem šel na Černý Most 
jako ředitel v zácviku a pak až do Plzně, takže 
Liberec je už moje čtvrté Decathlon město. 

Na jakou pozici jsi nastoupil v Hradci?
Vedoucí fitka, běhu, pokladen, doplňků, ale 
to byla jiná doba, to jsme byli jen 4 vedou-
cí v celé prodejně. Pak jsem dělal v Hradci 

provozáka a následně zácvik na Čerňáku, kde 
jsem nakonec byl jen asi 4 měsíce, když mi 
nabídli jít do Plzně. Takže jsem se stěhoval 
znovu, ale v Plzni jsem zůstal 4,5 roku. 

Co vůbec obnáší pozice ředitele? 
To je těžká otázka. Pořád je to hlavně práce 
s lidmi a to mě vždy bavilo. I když je to asi 
to nejhorší, co člověk může dělat. (směje 
se) Práce s lidmi znamená pomáhat jim 
i v osobním růstu, nejen v pracovním. To 
jsem se vždy snažil předat i vedoucím – když 
už pracujeme s lidmi, pojďme z nich udělat 
lepší lidi. Je úplně jedno, jestli jde o prodava-
če, nebo vedoucího, ale v Decathlonu často 
pracují vysokoškoláci-brigádníci a pro mnohé 
z nich je to úplně první zaměstnání. A já jejich 
vedoucím říkám, že pro tyto lidi jsou vůbec 
první vedoucí, já první ředitel a záleží na 
tom, jak jim to nastavíme. Stejně jako mně to 
nastavili tenkrát v Tescu, i tito vysokoškoláci 
budou vnímat, že tohle je normální. Pokud se 
vedoucí s prodavačem baví, je k němu férovej 
apod., tak ten člověk, pro kterýho je to první 
zaměstnání, to bude brát za normální, bude to 
předávat dál, jednou třeba taky bude vedoucí 
a já si myslím, že kdyby tohle dělal každej, tak 
to bude na světě hezký. 

Já jsem si z různých zdrojů zjistila, že 
jsi velmi dobrý ředitel, že sice umíš 
být tvrdý, ale jsi prý velmi upřímný. Co 
člověk potřebuje k tomu, aby mohl být 
ředitelem prodejny? 
Asi by člověk obecně měl být autentický. Jas-
ně, stane se ti, že se spálíš, uděláš chybu, ale je 
důležitý být sám sebou. Ředitel se musí snažit 
upřímně pomoct svým lidem. Být férovej, ale 
zároveň i náročnej. Když k nám člověk přijde 
pracovat, tak nechce jen přijít, něco odpra-
covat a odejít. Každýmu z nás práce líp utíká, 
když děláme něco smysluplnýho. Takže je dů-
ležitý lidem vysvětlit smysl jejich práce, aby to 
dělali s láskou, zápalem, aby je to bavilo, aby 
se v práci nenudili, proto říkám být náročnej. 

Jde o to, aby práce byla taky různorodá, a pak 
to bude každýho bavit. 

Jak si například ředitel sjedná pořádek 
v tak velkém týmu prodejny, ve které 
pracuje třeba i právě spousta studentů?
Dobrá otázka, i když je spíš na ty lidi, jestli 
jsem toho docílil, ale já myslím, že jo. Asi 
je to hodně o profilech vedoucích. Nevím, 
jestli z nich vyloženě něco sálá, autorita nebo 
přirozený respekt. Určitě není cesta přijít 
a říct „tohle bude takhle, protože jsem ředitel“. 
A to říkám i mým vedoucím, že vůbec nemají 
používat spojení „bude to takhle, protože jsem 
řekl“ nebo „protože jsem vedoucí“. Důležitý je 
smysl toho rozhodnutí. Když tohle přijmou, 
tak není třeba vůbec žádných rozkazů. Není 
konkrétní cesta, je potřeba být sám sebou 
a ukázat své kvality, proč jsem na tom místě, 
kde jsem, aby ti lidé přijali, že asi ten vedoucí 
ví, o čem mluví, a že to, co říká, dává smysl. 

Vnímáš nějaký zásadní rozdíl mezi Plzní 
a Libercem? 
Určitě, několik. Už jen to, že Liberec je horské 
město, víc tam prší a sluníčko jsem neviděl 
snad od té chvíle, co jsem se přestěhoval. 
V Plzni bylo hezčí počasí, ale zase Liberec je 
lepší pro outdoorové sportování. Liberečáci 
mi obecně přijdou o něco milejší a otevřeněj-
ší, jsou to asi větší sportovci a taky je to menší 
město. Nejsou samozřejmě až tak otevření 
jako Moraváci, ale Plzeň mi někdy přišla 
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trochu jako malá Praha. Lidi se nedívají po 
ostatních, jdou jen za svým. Jede se víc na 
byznys, na výkon, kdežto v Liberci je víc cítit 
ten sport. A pak bych taky řekl móda, protože 
v Plzni jsem často viděl nějaké to sáčko, 
lakýrky, dražší značky, v Liberci to nikoho 
nezajímá. Oni na sobě možná mají dražší 
oblečení, ale není to tak znát, protože jsou to 
péřovky a skoro celoročně jsou tam oblečeni 
ve sportovním. 

A který je vlastně ten tvůj nej sport? 
A naopak, který vůbec nevyhledáváš? 
Aktuálně mám nejraději asi běh, turisti-
ku a cyklistiku, ale hlavně taky procházky 
s rodinou. A paradoxně, ačkoliv v Decathlonu 
jedeme hodně na týmovost, tak já týmové 
sporty úplně nevyhledávám. Odmala jsem 
dělal individuální sporty, takže k těm tíhnu 
určitě víc.

Zmínil jsi běh. Slyšela jsem, že se 
s ostatními řediteli a tzv. help týmem 
(tým složený z ředitelů prodejen 
a hlavních představitelů Decathlon 
Česká republika, pozn. red.) vzájemně 
hecujete každý měsíc v běžecké výzvě. 
Ty jsi prý černý kůň soutěže. Jaká je 
tvoje strategie?  
Musím říct, že nás to moc baví. Už máme 
asi čtvrtou výzvu a postupně přibývají noví 
běžci. Ta poslední byla opravdu těžká, 
řekl jsem si, že nenechám nic náhodě, 
tak jsem začal zostra, aby ostatní 
věděli, že to bude náročnější, ale oni 
se nelekli a všichni začali běhat 
taky zostra. Takže náskok jsem si 
nevybudoval, byla to špatná taktika. 

Najednou jsem se propadal pořadím, až jsem 
byl poslední. Takže jsem přešel na taktiku 
povol, přitáhni, jako na rybách. :) Začít běhat, 
pak zase chvíli neběhat,  aby si mysleli, že se 
něco děje a pak zase ne, zkrátka abych zmátl 
soupeře. (směje se) Posledních deset dní jsem 
musel běhat každý den a hodně kilometrů. 
Perlička nakonec: oni to možná ostatní vní-
mají trochu jako neférový, ale já si poslední 
den schválně nesynchronizuju hodinky, aby 
nebylo vidět, kolik jsem ten poslední den 
naběhal. Synchronizuju je třeba až hodi-
nu před půlnocí, takže pokud jsou ostatní 
transparentní, tak vidím, kolik mají naběháno 
a můžu si to podle toho naplánovat. Poslední 
den jsem byl dokonce běhat dvakrát– ráno 
i večer – protože jsem soutěživej, jen tak to 
nevzdám. :)

Kromě ředitele zastáváš taky pozici 
národního lídra pro vodní sporty. Co 
obnáší tato pozice, k čemu ji vůbec 
máme? 
Mám štěstí, že na to nejsem sám. Děláme to 
společně s kolegou Petrem Exnerem. Co to 
znamená: staráme se o vodní sporty, o to, co 

naši zákazníci vidí v regálech, ja-

kým sportem začínáme, jak je ten regál vysta-
věný atd. Tvoříme společně strategii, jezdíme 
do Francie (teď teda ne), kde sbíráme globální 
strategie přímo od značky a poté je upravuje-
me pro český trh. Proč? Protože tady nemáme 
moře a samozřejmě ve Francii je to úplně jiný, 
proto je lokální adaptace nutná, nejen co se 
týče produktů, ale také logiky vystavení. To je 
asi to nejhlavnější. Ale je toho samozřejmě víc 
– školení týmů, organizace týmů expertů na 
všechny ty podsporty – potápění, plavání, ka-
jaky apod. Na to člověk sám nestačí, nemůžeš 
být odborník úplně na všechno.

Myslíš, že v Čechách jsou vodní sporty 
oblíbené, přestože nemáme moře? 
Určitě. Třeba co se týče plavání, to mám na 
starosti já, je to dané i školním systémem, 
protože máme povinné plavání. To znamená, 
že 90 % Čechů umí plavat, což spousta jiných 
států říct nemůže. A samozřejmě i když ne-
máme moře, tak Češi jezdí do Chorvatska. :) 
Takže ano, Češi mají vodu rádi.

Který vodní sport je ti nejbližší?
Můj tatínek plaval závodně, takže asi i já mám 
rád plavání, a pak kanoe – takové to české 
vodáctví.

Jaký výrobek z oddělení vodních sportů 
bys doporučil, případně ho označil za 
top? Chystá značka nějaké novinky? 
Novinka to úplně není, ale od začátku 
považuju za fantastickej přelomovej výrobek 
masku Easybreath, kterou nadále vyvíjíme. 
Do budoucna bude i model, se kterým se 
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budeš moct potápět, protože dnes s ní můžeš 
plavat jen na hladině. Pak bych taky zmínil, že 
začínáme jezdit do exotiky a tam je důležitý 
myslet na ochranu, takže bych doporučil UV 
trička, protože máme opravdu zajímavou 
nabídku, nejen pro dospělé, ale i pro děti.

Vidím, že se i pod respirátorem usmíváš, 
což mi potvrzuje to, co jsem se o tobě 
dozvěděla z tajných zdrojů. :) Prý jsi 
velmi dobrý společník a neskutečný 
bavič s nezaměnitelným smyslem pro 
humor. Jak si udržuješ dobrou náladu?
Hlavním zdrojem je určitě rodina, manželka 
a rok a půl starý syn, s tím je sranda. Pak jsou 
to kolegové v práci, kolektiv, já bych nemohl 
pracovat někde, kde si nepovídáme, nesmě-
jeme se. Ano, můj humor je specifickej, lidi 
potřebují čas si na něj zvyknout, ale v Plzni si 
zvykli a já věřím, že si zvyknou i v Liberci. :) 
Rád se směju a bez smíchu to prostě nejde. 
To si myslím, že máme všichni v Decathlonu 
společný.

Už jsme nakousli jednu z našich 
firemních hodnot – autenticitu. Která 
z hodnot Decathlonu je ti nejbližší a co 
pro tebe znamená? 
Já myslím, že je důležitý mít propojení s osob-
níma hodnotama, protože pak je pro nás 
snazší se s firmou ztotožnit. Zmínil bych urči-
tě vitalitu, chuť do života a pak tu autenticitu, 
být sám sebou a žít každej den naplno.

To je tvoje životní motto? 
Je jich víc. Kdybych to vzal sám pro sebe, tak 
by to bylo určitě žít každej den, jako by byl 
poslední, neztrácet čas, nebo to, že tělo má 
jít do hrobu zhuntovaný – prostě že není čas 
ztrácet čas. V práci je to pak to, že slovo pro-
blém neexistuje. Pokud má problém řešení, 
tak vlastně žádný problém neexistuje, a pokud 
řešení nemá, stejně nemůžu nic udělat, takže 
nemá smysl se tím trápit, protože je to akorát 
ztráta energie. Proto se snažím v práci slovo 

problém vůbec nepoužívat a snažím se i týmu 
vštípit, že problém neexistuje. Když je, tak ho 
pojďme vyřešit. Nebo to není problém, může-
me si to říct, pobrečet si a zase jít dál.

Kdybys nepracoval v Decathlonu, co bys 
pravděpodobně dělal?
V tom mám docela jasno, protože když 
jsem byl v Kanadě se svojí přítelkyní – dnes 
manželkou – tak jsem se vůbec nechtěl vrátit 
do Čech. Byli jsme v krásným městě v horách, 
navíc jsem nebyl v Čechách šťastnej a našel 
jsem si práci, která mě nebavila. Tak jsem si 
řekl, že když mě do určitýho data ta práce 
v ČR nezačne bavit nebo si nenajdu něco jiný-

ho, tak se vrátím napořád do Kanady. A pak 
jsem našel Decathlon. Takže kdybych nebyl 
v Decathlonu, tak bych určitě nežil v České re-
publice. :) Byl bych pravděpodobně v Kanadě. 
Dělal jsem tam maséra a to mě bavilo, takže 
asi tohle nebo klidně cokoliv jinýho.

Karle, jsme moc rádi, že jsi zůstal v České 
republice. Děkujeme za rozhovor.

Autor článku: Petra Baštanová
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Misí Decathlonu je zpřístupnit udržitelným 
způsobem radost ze sportu a jeho výho-
dy co nejvíce lidem. I v Decathlonu Česká 
republika chceme hrát aktivní roli v přeměně 
obchodního modelu na udržitelnější verzi, 
která respektuje životní prostředí a vychází ze 
4R: REDUCE, REUSE, REPAIR, RECYCLE. 
Bohužel dnes žijeme ve světě, kde se věci spíše 
vyhodí, než by se nechaly opravit nebo se pro 
ně našlo jiné využití. Právě proto přicházíme 
s projektem Zpátky ve hře, který má za cíl 
snížit dopad na planetu a dát druhou šanci 
na „život“ výrobkům, které nesou jen drobné 
kosmetické vady, například mají jen malé 
škrábnutí nebo poškozený obal. 

Kvůli mezinárodní logistické infrastruktuře 
a automatickému systému řízení objednávek 
se může stát, že se výrobek během dopravy 
poškodí. Většinou se jedná jen o malé 
škrábnutí nebo lehce poškozený obal, my 
však takový výrobek nemůžeme zařadit do 
prodeje, protože na stránkách decathlon.
cz nabízíme jen nové, nijak nepoškozené 
vybavení na sport. Protože však nemáme 

tyto lehce poškozené výrobky jak skladovat, 
museli jsme je často vyhodit nebo zničit. 
Samozřejmě, že v první řadě se snažíme o to, 
abychom minimalizovali riziko poškození 
během dopravy. V tak velké logistické síti však 
není možné předejít všem rizikům a může se 
stát, že se výrobek lehce poškodí. Nelíbilo se 
nám však, že takové výrobky musíme vyhodit 
nebo zničit, vždyť se jedná o naprosto funkční 
sportovní vybavení! Rozhodli jsme se, že 
není žádný důvod, aby tyto výrobky nemohly 
být ještě využity a neudělaly někomu radost. 
A tak se zrodila myšlenka na projekt – proč 
nevytvořit zvláštní místo pro prodej výrobků, 
které mají drobné poškození, ale jinak jsou 
naprosto bezpečné a zcela funkční?

ZPÁTKY VE HŘE – projekt Decathlonu k udržitelnější budoucnosti

Zpátky ve hře je samostatný e-shop, 
ve kterém najdete nejrůznější výrobky 
z Decathlonu s nepatrným poškoze-
ním, které vzniklo například při pře-
pravě nebo během vystavení produktu 
v showroomu. Náš speciální tým každý 
takový produkt pečlivě zkontroluje, 
opraví nebo doplní chybějící součástku. 
Případnou vadu na kráse také zblízka 
vyfotíme, aby bylo na první pohled 
vidět, co je na produktu jinak. Výrobky 
poté prodáváme za snížené ceny a tím 
šetříme nejen životní prostředí, ale 
i vaši kapsu. Zakoupený produkt si 
vyzvednete ve vybrané prodejně  
Decathlon. Přímo na místě si také 
můžete ověřit, zda zmíněná vada odpo-
vídá popisu. Pokud z nějakého důvodu 
nejste s výrobkem ani přesto spokojeni, 
můžete jej vrátit přímo v prodejně 
do 90 dní od nákupu a my vám za něj 
vrátíme peníze. Můžete také požádat 
o záruku na 24 měsíců, pokud na vý-
robku naleznete ještě jiný defekt než ten 
popsaný na e-shopu Zpátky ve hře.

Pevně věříme, že díky projektu Zpátky ve 
hře děláme sport nejen dostupnějším,
ale také snižujeme emise a odpad, čímž 
pomáháme chránit životní prostředí.
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Do budoucna chceme tento projekt 
posunout ještě dál a vytvořit také místo pro 
second hand, kde budete moci za snížené 
ceny prodávat a nakupovat použité výrobky 
z Decathlonu, které jsou stále plně funkční.

https://zpatkyvehre.decathlon.cz/

https://www.decathlon.cz/
(v dolní části úvodní stránky)

nebo

VÝHODY
VĚRNOSTNÍHO PROGRAMU

ÚČTENKY ULOŽENÉ
NA ZÁKAZNICKÉM ÚČTU

MOŽNOST TESTOVANÍ NAŠICH VYBRANÝCH 
PRODUKTŮ PO DOBU AŽ 3 DNŮ

GARANČNÍ PROHLÍDKA KOLA DECATHLON DO 
6 MĚSÍCŮ OD ZAKOUPENÍ ZDARMA

ODMĚNA ZA VĚRNOST 10 KČ = 1 BOD, 
600 BODŮ = 100KČ VOUCHER

Náš účet je pouze v elektronické podobě. Stačí váš e-mail nebo čárový kód stažený do aplikace v telefonu.
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#DECATHLONMEBAVI
#DECATHLONMEBAVI

SDÍLEJ SVÉ SPORTOVNÍ ZÁŽITKY 

Bláznivky z Letňan#decathlonmebavi

Kafe maestro#decathlonmebavi

Říďa z Bolky#decathlonmebavi

Francouz na cestách#decathlonmebavi

Skypy a nová etapa#decathlonmebavi

Květin není nikdy dost#decathlonmebavi

Holky děkujeme#decathlonmebavi

Úsměv pod maskou#decathlonmebavi

Olomoucké běhy#decathlonmebavi


